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Anonymizováno dle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů 

Zápis                                        Z7/005 
z  5. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 03.09.2015  

v zasedací místnosti Úřadu městské části Brno-jih,  Mariánské náměstí 13, Brno 
 

Materiály: Rozneseny /28.08.2015 včetně nosiče CD/ 
 

Materiály rozdané u prezence:  
Doplnění bod 7.3 – Prodej pozemku p. č. 675 k.ú. Komárov – projednání žádosti o vyjádření 
na 5. zasedání zastupitelstva MČ Brno-jih dne 3. 9. 2015 (p. Josef  Mikulčík, Viničné               
Šumice 373, 664 06)  
 

Program zasedání: 
1. Zahájení 
2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 
3. Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí 2015 
4. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih                        

za 2. čtvrtletí 2015 
5. Rozpočtová opatření 
6. Rozpočtový výhled MČ Brno-jih na období 2017 - 2021 
7. Prodej, směna majetku města Brna 
8. Změny ÚPmB 
9. Návrh protipovodňové ochrany města Brna a Modřic 
10. Návrh na změnu zřizovacích listin ZŠ 
11. Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna  
12. Různé 

 

Přítomni:  19 členů ZMČ Brno-jih  - viz prezenční listina 
 
 

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.04 h – stav 19 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan starosta, přivítal členy zastupitelstva na 5. zasedání ZMČ Brno-jih.                   
Program zasedání zastupitelé obdrželi společně s materiály (+ nosič CD) 28.08.2015, které 
byly řádně zveřejněny a vyvěšeny. U prezence zastupitelé obdrželi materiály: Doplnění bod 
7.3 – Prodej pozemku p. č. 675 k.ú. Komárov – projednání žádosti o vyjádření na 5. zasedání 
zastupitelstva MČ Brno-jih dne 3. 9. 2015 (p. Josef  Mikulčík, Viničné  Šumice 373, 664 06).  
                                   
1.1 Program zasedání 
Pan místostarosta předložil návrh na vyřazení bodu 8.3 z programu jednání - Vyjádření ke 
změně Územního plánu města Brna. Žádost o vyjádření k návrhu na pořízení změny 
Územního plánu města Brna. Pozemky:  parc. č. 174/6 a 174/7 v k.ú. Komárov. Návrh změny 
rozsahu ploch pro dopravu dle přesného tvaru okružní křižovatky a jejích ochranných pásem. 
Žadatel: ABB s.r.o., Štětkova 1638/18, Praha 4, IČO: 49682563. (Na základě žádosti fy ABB 
s.r.o. o přeložení projednání, z důvodu plánované schůzky s OÚPR MMB a následným 
doplněním dalších informací). 
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Hlasování o programu zasedání – s vyřazením bodu 8.3 
Hlasování:  pro – 18        proti – 0           zdržel se – 1 
Program zasedání byl schválen 
 
1.2  Ověřovatelé zápisu  
        Návrhy: 

p. Radek Ponížil 
p. Ing. Petr Lamparter 
Hlasování: pro – 19   proti – 0    zdržel se – 0          

 
Za ověřovatele zápisu byli schváleni p. Radek Ponížil a p. Ing. Petr 
Lamparter. 
 
 
 

1.3 Schválení zápisu 4. ZMČ Brno-jih  Z7/004 ze dne 11.06.2015  
 

Hlasování:  pro – 19        proti – 0          zdržel se – 0 
Zápis 4. zasedání ZMČ Brno-jih Z7/004 byl schválen bez připomínek.  
 
 
 

ad 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 

Dotazy, připomínky, podněty občanů – v délce 30 minut – 18.10 h 
Pan starosta vyzval přítomné občany, aby se přihlásili, pokud mají nějaké dotazy.  
 
p. Kozel (ul. Lomená)  – Před 14 dny zde probíhaly výkopové práce – dotaz kdo je 
stavebníkem a na základě jakého stavebního povolení se provádělo? 
 
Ing. Burianová (vedoucí SÚ) – Přípojka el. připojení E.On (stavební povolení proběhlo). 
 
p. Mikulčík – Dotaz, zda může samostatně vystoupit k bodu 7.3. 
 
p. starosta – Ano, bude mu to umožněno. 
 

p. Špacír  – Jaké jsou poslední informace ohledně protipovodňových hrází? Před 14 dny 
proběhla neoficiální schůzka s občany, jak bude dále probíhat?  
 
p. místostarosta – Bude samostatný bod 9.1 – bude se o tom obšírněji vyjadřovat. Na MČ                
10. 8. 2015 proběhlo pro městskou část jednání, týkající se prezentace technického návrhu 
protipovodňové ochrany města Brna a Modřic, společností AQUATIS a.s.. Při jednání byla 
MČ požádána o stanovisko k prezentovanému záměru, a to ve lhůtě 14 dnů, aby bylo možné 
připomínky zapracovat do výkresové části dokumentace. Zastupitelé dostali pozvánku na 
prezentaci – „Studie proveditelnosti“ (průzkum, zmapování terénu s využitím všech 
dostupných podkladů). Vedení MČ se také nelíbí, že občané byli dotazování koncem 07/2015 
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a MČ až o 14 dní později dostala pozvání a podklady - pozdě. Termíny jsou velice napjaté, 
společnost AQUATIS a.s. požadovala vyjádření do 14 dnů (dovolené). Musí vše projít komisí 
výstavby, radou a následně do ZMČ (dnes). Intenzivně jsme se tím zabývali. RMČ dala 
dohromady připomínky a do 14 dnů jsme je odeslali zpracovateli, jelikož jinak by nezařadili 
do grafického projektu (součást materiálů). Bude vyvěšeno nebo můžeme poskytnout 
k nahlédnutí. Ať bude jakékoliv vyjádření – není závazné. Jedná se o průzkum – potom bude 
územní řízení za účasti občanů (mělo už být provedené) 30. 9. 2015 má být projekt ukončen, 
ale připomínky po termínu se budou shromažďovat a bude k nim přihlédnuto v procesu 
zpracování dokumentace pro Územní řízení – bude podkladem pro změny ÚP. 
 
p. starosta – Vše bude vyvěšeno na internetu. 
 

p. Hromek (Přízřenice)  – Chce se vyjádřit k záplavovému území a Generelu odvodnění, který 
je podvod. Za cenu ochrany levého břehu, dojde k vyplavení  pravého břehu řeky. Jedná se              
o podvod  v rámci evropských fondů. Neměli by se na to poskytnou finanční prostředky. 
Projektant se „spletl“ o 68 m³ u průtoku náhonu. Ve skutečnosti proteče 3 násobek. Projekt 
nic neřeší – zachrání Tesco a Ikeu, ale zaplaví občany.  
 
p. Mgr. Haluza – Nespletl se p. místostarosta – jedná se o Územní řízení – zahájení Územního 
řízení? 
 
p. místostarosta – Studie je podklad pro zadání projektu pro Územní řízení. Závěry se 
promítnou do nové aktualizace. 
 
pí Pilarová (Černovická 16)  – Špatný chodník, tvoří se kalužiny. 
 
p. starosta – Pošleme BKOM. 
 
pí Lenka Holá (p.č. 229 naproti školce)  – Žádali o stavební povolení, nedostali z důvodu, že 
jsou v záplavovém území, ale celé Hliniště už  stojí. 
 
UČR – p. Reich – Je z Přízřenic a zajímá se o Hliniště – dostalo stavební povolení před                
r. 2006 (rovná část ho dostala, ale ta kolmá už nedostala povolení). MČ doporučila (na 
minulém ZMČ) zabývat se změnou, aby se dalo stavět. Zabývat se tím budeme, až se bude 
řešit. Byla zrušena Aktualizace ÚP – měla řešit vyhláška, tzn. platí, co bylo předtím. MČ 
nemůže rozhodnout (Povodí Moravy), ale vnímá to. 
 
p. místostarosta – Platí starý ÚP. 
 
pí Holá   – Proč to dříve šlo? 
 
p. místostarosta – Protože s aktualizací byla vyhláška zrušena. 
 
p. Hromek  – Hliniště má protlak kanalizace zavedený do soukromé kanalizační šachty. Firma 
Pöyry měla vše vykonstruované. MČ i město by mělo firmu zažalovat. 
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p. Kozák (Sokolova)  – 1) Před poštou se pokládal asfalt. Nyní se nic neděje. Hovořil 

s pracovníky, co prováděli - byli převedeni na jinou akci. 
         2) Zajistit zákaz vjezdu náklaďáků (zrušila se „30“, nyní je zákaz 

vjezdu) MP tam stojí, ale nechává je projíždět. 
 
p. starosta – O situaci víme, řešíme s dopravní komisí. Na ul. Bohunická je „30“ – usilujeme    
o „tichý“ asfalt. MČ nemůže úkolovat, ale pouze komunikovat s MP. Např. MP při šetření 
případu rozbité zastávky  MHD, vypátrala pachatele, u něhož byla nalezena zbraň). Této 
lokalitě se věnují – byly zde zvýšené krádeže).  
 
p. Kozák  – Požadavek ať tam stojí MP. 
 
p. starosta – Jednáme i o úsekových radarech (OD MMB p. Bielko). Náklaďáky jedou – fy 
HORTIM apod. a následně vjedou na dálnici. Lze snížit i výšku (světlost) mostu. Budeme 
řešit rychlostním radarem. Pokud má pán nějaké řešení, ať ho navrhne. 
 
UČR – p. Reich – Bude se navyšovat stav Městské policie. 
 
p. Ing. Harant – Doplnění k protipovodňovým opatřením. Neslibovat občanům, že něco vyřeší 
město. Jedná se o vyhlášku kraje, ten rozhoduje – ne město. 
 
UČR – p. Reich – Město má ve vyhlášce. V r. 2006 přijalo do vyhlášky něco, o čem kraj 
rozhodl v r. 2009. 
 
pí Bočková   – Jela na poštu a policista ji požádal, aby zaparkovala jinde, aby měl kde 
odstavit kamión. 
 
UČR – p. Reich – Problém je v počtu strážníků na jednotlivých služebnách. Např. nám bylo 
přiděleno 6 nových strážníků – zatím nastoupili 2. 
 
p. Hromek  – Ruší mu provoz větrné elektrárny, protože p. Konečný si postavil černou stavbu. 
Navrhl MČ, že kvůli Zemanovi a Ďurišovi větrnou elektrárnu demontuje, pokud mu SÚ 
zaplatí částku ve výši 1,5 mil Kč.  SÚ mu nechce dát tuto částku (pí Ivičičová nerozlišuje 
stavební změny a úpravy). Nelíbí se mu, co dělá SÚ vůči jeho osobě – bude se muset obrátit 
na soud. 
 
pí Špacírová  – Ohledně ul. Havránkovy – RD. Nevidí jediného strážníka, který by 
kontroloval rychlost. Dotaz na rychlostní ukazatel. 
 
UČR – p. Reich – Nelze koupit ze dne na den. Musí se zařadit do plánu investic. 
Rozpočtovým opatřením lze, ale musí být odkud finanční prostředky přesunout. Zakoupí se 
jeden a prostřídá se na více místech (70.000 – 110.000,- Kč). 
 
p. starosta – Je potřeba i povolení OD. Máme v plánu co nejdříve realizovat. Z radaru se vyčte 
i kolikrát tam to konkrétní auto projede. 
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ad 3) Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí 2015 
 
3.1 Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí roku 2015  

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. zasedání dne 27. 7. 2015 
 
Zdůvodnění: 
 odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky na organizaci 
schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob poskytování součinnosti 
osob zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo financí vydáním „Vyhlášky 
o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek“ 
vyhláškou č. 220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých 
vybraných účetních jednotek, ze dne 22. 07. 2013. Vydáním vyhlášky se naplňuje ustanovení 
§ 4 odst. 8 písm. w) zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví, v platném znění. Povinnost 
schvalovat účetní závěrku je vymezena zákonem č. 239/2012 Sb., kterým se mění zejména 
zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, a zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), oba 
v platném znění.  Podle zákona č.128/2000 Sb., §84 odst.2 písm. b) je zastupitelstvu obce 
vyhrazeno mimo jiné schvalovat účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému dni. 
 
Obsah:  
A. Podklady pro schválení účetní závěrky  
     1.Mezitímní účetní závěrka  
        1.1 Rozvaha - ke 30. 6. 2015 
        1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 30. 6. 2015  
        1.3 Příloha – ke 30. 6. 2015 
        1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 30. 6. 2015 - nepovinné 
        1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 30. 6. 2015 - nepovinné 
     2. Obecné informace vztahující se k některým výše uvedeným účetním výkazům 
     3. Informativní zpráva o plnění příjmů a výdajů ke 30. 6. 2015  
     
 
Projednáno v RMČ Brno-jih:   
RMČ Brno-jih vzala na vědomí mezitímní účetní závěrku M Č Brno-jih ke 30. 6. 2015, 
čímž posuzuje úplnost a průkaznost účetnictví a vyhodnocení předvídatelných rizik a ztrát ve 
vztahu k věrnému a poctivému obrazu předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 
Nebyly shledány závažné nedostatky. RMČ Brno-jih tento materiál schválila na 21. zasedání 
konaném dne 27. 7. 2015 a postoupila materiál ZMČ Brno-jih. 
 
 
Předložení informativní zprávy: 
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí mezitímní účetní závěrku M Č Brno-jih ke                
30. 6. 2015, čímž posuzuje úplnost a průkaznost účetnictví a vyhodnocení předvídatelných 
rizik a ztrát ve vztahu k věrnému a poctivému obrazu předmětu účetnictví a finanční situace 
účetní jednotky. Nebyly shledány závažné nedostatky.  
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ad 4) Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu 
MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí 2015 

 

4.1  Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-
jih za 2. čtvrtletí roku 2015 

                                                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. zasedání dne 27. 7. 2015 
 

Komentář:  
Na základě novely zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů               
§ 15 je územní samosprávný celek povinen vykonávat kontrolu svého hospodaření po celý 
rozpočtový rok.  
 
 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. zasedání dne 27. 7. 2015. RMČ Brno-jih vzala na 
vědomí předloženou zprávu o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih 
za 2. čtvrtletí r. 2015 a postoupila tento materiál zastupitelstvu MČ Brno-jih. 
 
 
Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí předloženou zprávu  o vykonané kontrole 
hospodaření a plnění  rozpočtu MČ Brno-jih za 2.čtvrtletí r. 2015 – viz 
příloha. 
                       

 
 
ad 5) Rozpočtová opatření 
 

5.1 Rozpočtové opatření č. 8/2015 
                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 19. zasedání dne 8. 7. 2015 

 
Komentář: 
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
-  neinvestiční transfer z MPSV ČR na SPOD, investiční transfer od města z FKEP na MŠ 

Hněvkovského -  zateplení budovy, pouze dopracování a vybudování vnější kanalizace a 
neinvestiční transfer z ÚP na VPP. 

Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  
- navýšení mezd na SPOD, navýšení položky na investiční akci „MŠ Hněvkovského – 

zateplení budovy, pouze dopracování a vybudování vnější kanalizace“, navýšení položky 
na mzdy, sociální a zdravotní pojištění na VPP z ÚP, přesun mezi položkami ve výši kupní 
smlouvy na odkup vybavení budovy Sokolova 4 od VŠAP v souvislosti s ukončením jejich 
nájmu v této budově k datu 31.8.2015,  navýšením položky na opravu a udržování 
zabezpečovacího zařízení budovy Sokolova 4, navýšení položky na investiční akci 
„Rekonstrukce a modernizace budovy MŠ Záhumenice 1“ a navýšení položky spotřeba 
materiálu na oddílu paragrafu kultura na dárkové balíčky pro prvňáčky.   
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Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 8/2015 – viz 
příloha. 
 
 
 

5.2 Rozpočtové opatření č. 9/2015   
                                                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. zasedání dne 27. 7. 2015 

 
Komentář: 
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
- odvody z investičních fondů MŠ, ZŠ a Koupališti Brno-jih ve výši odpisů; navýšení 

obdržené dotace z ÚP na VPP na mzdy; financování z uspořených prostředků minulých let. 
Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  
- povýšení položky na opravy a udržování kotlů a světel v MŠ Záhumenice; položky na 

služby v ZŠ Bednářova 28 resp. Sokolova 4, které budou použity na správu budovy např. 
sekání trávy; navýšení položky na mzdy, sociální a zdravotní pojištění z ÚP na VPP; odvody 
z investičních fondů MŠ, ZŠ a Koupaliště Brno-jih ve výši odpisů. 

 
 

Usnesení:  ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 9/2015 – viz příloha. 
 
 
Hlasování:     pro – 19         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
ad 6) Rozpočtový výhled MČ Brno-jih na období 2017 - 2021 

 
6.1  Rozpočtový výhled MČ Brno-jih na období 2017-2021 
                                                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. zasedání dne 27. 7. 2015 

 
Projednáno v RMČ Brno-jih:  
Na 21.zasedání dne 27.7.2015 RMČ Brno-jih schválila rozpočtový výhled na období                   
2017-2021,  ve kterém jsou zahrnuty i dosud neuzavřené smluvní vztahy, v daném rozsahu. 
 
 
Zdůvodnění: 
Na základě Statutu města Brna čl. 76 odstavec 3, sestavují město Brno i městské části 
každoročně rozpočtový výhled na dobu nejméně 5 let. Tabulky pro sestavení rozpočtového 
výhledu zasílá MMB ORF. 
V rozpočtovém výhledu je odhad příjmů, který byl proveden na základě zkušeností 
z minulých let a rámcového odhadu daňového a inflačního vývoje i s ohledem na nepříznivou 
celosvětovou ekonomickou situaci. 
Výše kapitálových výdajů se bude vyvíjet podle množství volných finančních zdrojů na 
financování investičních akcí i s ohledem na celkové hospodaření MČ Brno-jih. 
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Usnesení:   ZMČ Brno-jih schvaluje rozpočtový výhled MČ Brno-jih na období 
2017-2021 v daném rozsahu - viz příloha. 

 
 
Hlasování:     pro – 19         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
 

ad 7) Prodej, směna majetku města Brna 
 

 7.1  Žádost MO MMB, se sídlem Malinovského nám. 3, 601 67  Brno,                         
o vyjádření k prodeji pozemku p.č. 32/3 k.ú. Dolní Heršpice společnosti 
AGRO BRNO-TUŘANY, a.s., nebo ke zřízení služebnosti umístění 
stanice plynu na pozemku p.č. 32/3  k.ú. Dolní Heršpice, ve prospěch 
spol. AGRO BRNO-TUŘANY, a.s. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. zasedání dne 27. 7. 2015 
 

Usnesení:  ZMČ Brno-jih nedoporučuje prodej  pozemku p.č. 32/3, k.ú. Dolní Heršpice, 
na kterém je umístěna regulační stanice plynu, pro firmu AGRO BRNO-
TUŘANY, a.s., se sídlem Dvorecká 521/27, 620 00  Brno. ZMČ 
Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele a MO MMB. 

 
Hlasování:     pro – 19         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 

 
7.2  Žádost pana Adama Ševely, bytem Čápkova 43, 602 00  Brno,                         

o vyjádření pro MO MMB, se sídlem Malinovského nám. 3, 601 67 
Brno, k prodeji části  pozemku p.č. 656,  k.ú. Horní Heršpice.  

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. zasedání dne 27. 7. 2015 
 

Usnesení:  ZMČ Brno-jih nedoporučuje prodej části  pozemku p.č. 656, k.ú. Horní 
Heršpice. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně 
žadatele a MO MMB. 

                            
Hlasování:     pro – 19         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 

7.3  Žádost pana Ing. Josefa Mikulčíka a paní Ivany Mikulčíkové, oba 
bytem Viničné Šumice 373, 664 06,   o vyjádření k prodeji   pozemku 
p.č. 675, k.ú. Komárov.   

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. zasedání dne 27. 7. 2015 
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Ing. Harant – předložil písemný protinávrh, který doporučuje prodej pozemku:  
 

Protinávrh usnesení k bodu 7.3 zasedání zastupitelstva MČ č. Z7/005 
„ ZMČ Brno-jih doporučuje prodej pozemku p.č. 675, v k.ú. Komárov, pro pana ing. Josefa 
Mikul číka a paní Ivanu Mikulčíkovou, oba bytem Viničné Šumice 373, 664 06. ZMČ 
Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele a   MO MMB.“ 
 

Pan Mikulčík (žadatel) – dostal prostor, aby se k projednávanému bodu, který se jej týká, 
vyjádřil. Zastupitelům byl předán materiál k bodu 7.3 – dopis, který mají všichni k dispozici. 
Pan Mikulčík chce vědět důvody, proč RMČ nedoporučuje prodej, přestože kladné stanovisko 
poskytl OÚPR MMB, OI MMB i komise pro hospodaření se svěřeným majetkem. Pan 
Mikulčík byl na jednání s panem starostou, ale není uspokojen. K problému se vyjádřila                   
i manželka – pí Mikulčíková. Jsou tam již dlouhou dobu (vlastnila manželova matka - 
pozemek sousedí s pozemkem, který navazuje na RD – chtějí užívat jako zahradu). Oba chtějí 
znát důvod, proč komise doporučila a potom jim bylo sděleno, že RMČ jednomyslně 
nedoporučila odprodej.  
 
p. Mgr. Haluza – Dotaz proč se s odprodejem nesouhlasí? 
 
p. starosta – Manželé pozemek užívají, mají jej pronajatý od MČ. 
 
pí Mikulčíková – Chtějí obnovit letité stromy a užívat pozemek jako zahradu. 
 
p. Mikulčík  – 200 m² není tak velká plocha. 
 
p. starosta – Všichni zastupitelé mají plánek. Okolní pozemky – město Brno – tzn., že 
nemáme důvod proč prodávat. 
 
p. místostarosta – Je zde plánovaná rezerva pro Bratislavskou radiálu v závislosti na ÚPmB 
(stopa přes pozemek). Pokud dojde k uvolnění (rezerva), městu se pozemek může hodit – není 
důvod proč ukvapeně prodávat. 
 
p. Mgr. Haluza – Snímek z pozemkové mapy – pro obec je pozemek nepřístupný. Okolní 
pozemky (Státní pozemkový úřad, Kalasovi, Brabcová) - je to tam „vklíněné“. Pozemek je 
pro obec nedůležitý – mohlo by se prodat. 
 
p. Mikulčík  – Dnes byl na jednání na OI  na Kounicové 67. Pozemek není dotčený a nemají 
námitky. Trvá na tom, aby jim byl sdělen důvod, proč nesouhlasí. 
 
p. Janíček  – Dotaz, zda jednali na MO MMB o ceně pozemku? 
 
p. Mikulčík  – To je věc města Brna. 
 
p. Ing. Harant  – Nejsou důvody, které by bránily prodeji pozemku – Bratislavská radiála 
nikdy nebude. Pozemky tvoří zacelenou rovinu a jsou využitelné. Okolo jsou všude soukromé 
pozemky. 
 
p. starosta – Okolní pozemky vlastní město (modrá barva). 
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Hlasování o protinávrhu Ing. Haranta  
Pan starosta jej přečetl a nechal o něm hlasovat: 
 
„ ZMČ Brno-jih doporučuje prodej pozemku p.č. 675, v k.ú. Komárov, pro pana ing. Josefa 
Mikul číka a paní Ivanu Mikulčíkovou, oba bytem Viničné Šumice 373, 664 06. ZMČ 
Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele a   MO MMB.“ 
 
Hlasování:     pro – 9         proti – 6         zdržel se – 4 
Návrh Ing. Haranta nebyl přijat 
 
 

Hlasování o původním návrhu usnesení: 
Usnesení:   ZMČ Brno – jih nedoporučuje prodej pozemku p.č. 675, v k.ú. Komárov, 

pro pana Ing. Josefa Mikulčíka a paní Ivanu Mikulčíkovou, oba 
bytem Viničné Šumice 373, 664 06. ZMČ Brno-jih ukládá 
majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele a   MO MMB. 

 
Hlasování:  pro – 10        proti – 8           zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 

Po hlasování znovu proběhla diskuse. Manželé Mikulčíkovi požadují dát do zápisu důvod 
nesouhlasu. 
 

p. starosta, p. místostarosta, UČR p. Reich – Uvedli, že důvody jim již byly sděleny. 
Zpracovává se územní plán. Zastupitelé musí rozhodovat s nějakým výhledem. Současný stav 
žadatele nijak neohrožuje, mohou užívat, a pokud město bude prodávat (bude rozhodovat 
město), mají přednostní právo na odprodej. 
 
 
7.4  Žádost paní Mgr. Ivany Příhodové, bytem Moravanská 50, 619 00 

Brno, o vyjádření k prodeji  části  pozemku p.č. 314/3,  k.ú. Přízřenice.   
                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. zasedání dne 27. 7. 2015 

 
Proběhla diskuse k předkládanému bodu jednání. 
DISKUSE: (Mgr. Josef Haluza, p. starosta, Ing. Anna Böhmová).  
 
p. Mgr. Haluza – Oba pozemky byly dříve v ZMČ projednávány jako směna, navrhovali 
vysměnit pozemky z důvodu rozšíření cesty. Obec získávala pozemky pro veřejné účely – 
tady to jde.  
 

p. starosta – Pro MČ není přístupný (historicky – kdysi plánovaná cesta). RMČ naznala, že je 
pozemek nepotřebný. 
 
pí Ing. Böhmová – Bylo by lépe, kdyby byl přístupný. Není výhodnější pozemek směnit, aby 
cesta šla pro občany rozšířit? 
 
p. starosta – Jednal i s dalšími vlastníky, nikdo nechce, vyhovuje jim to. Vlastníci si chtějí 
postavit ploty tam, kde mají stát. Neměli zájem – nechtěli. 
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Usnesení:  ZMČ Brno-jih doporučuje prodej části pozemku p.č. 314/3,  k.ú. Přízřenice, 
pro paní Mgr. Ivanu Příhodovou, bytem Moravanská 50, 619 00 
Brno. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele 
a   MO MMB. 

                                 
                                                                                                                          
Hlasování:  pro – 10        proti – 3           zdržel se – 4         (nehlasovali – 2) 
Usnesení bylo přijato 
 
 

7.5  Žádost společnosti Brněnské komunikace, a.s., IČ: 60733098, se sídlem 
Renneská třída 787/1a,  639 00   Brno  o  vyjádření  ke  směně   
pozemků   p.č.  1542/3  a  p.č.  1544/10 (ve vlastnictví Nadace Veronica, 
se sídlem Panská 363/9, 602 00 Brno a společnosti TopBio, a.s.,                       
se sídlem Hněvkovského 30/65, 617 00 Brno) za pozemky p.č. 1279/3                
a p.č. 1282/3 (ve vlastnictví statutárního města Brna) vše v k.ú. 
Komárov.  

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 22. zasedání dne 19. 8. 2015 
 

Usnesení:   ZMČ Brno-jih  nedoporučuje  směnu pozemků p.č. 1542/3 a p.č. 1544/10  
(ve vlastnictví Nadace Veronica, se sídlem Panská 363/9, 602 00 
Brno a společnosti TopBio, a.s., se sídlem Hněvkovského 30/65, 
617 00 Brno) za pozemky p.č. 1279/3 a p.č. 1282/3 (ve vlastnictví 
statutárního města Brna) vše v k.ú. Komárov. ZMČ Brno-jih ukládá 
majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele a    MO MMB.                                

                                                                                                                        
Hlasování:     pro – 19         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 

7.6  Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67 Brno o vyjádření 
k nabytí pozemku p.č. 150/2 v k.ú. Komárov z vlastnictví pana                      
Ing. Jana Lichtnegera, bytem Haštalská 757/21, Praha 110 00 do 
vlastnictví statutárního města Brna.  

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 22. zasedání dne 19. 8. 2015 
 

Usnesení:  ZMČ Brno-jih doporučuje nabytí pozemku p.č.150/2 v k.ú. Komárov, 
z vlastnictví  pana Ing. Jana Lichtnegera, bytem Haštalská 
757/21, Praha 110 00, do vlastnictví statutárního města Brna. Po převodu 
pozemku do vlastnictví statutárního města Brna, žádá MČ Brno-jih o jeho 
svěření. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně 
žadatele. 

                                 
Hlasování:     pro – 19         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato                                                                                                                       
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7.7  Žádost  MO   MMB  o   vyjádření  k   úplatnému  převodu   pozemku  
p.č. 1558/55 v k.ú. Komárov z vlastnictví České republiky do 
vlastnictví statutárního města Brna. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 22. zasedání dne 19. 8. 2015 
 

                              

Usnesení:   ZMČ  Brno-jih  doporučuje  úplatný   převodu  pozemku p.č. 1558/55 
v k.ú. Komárov, z vlastnictví České republiky, do vlastnictví 
statutárního města Brna. Po převodu pozemku do vlastnictví statutárního města 
Brna, žádá MČ Brno-jih o jeho svěření. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému 
odboru vyrozumět písemně žadatele. 

                                 
Hlasování:     pro – 19         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
  
7.8 Žádost pana Martina Štěpánka, bytem Za humny 12, 664 48  

Moravany,  o vyjádření pro MO MMB, se sídlem Malinovského                    
nám. 3, 601 67 Brno, k prodeji pozemku p.č. 1737/2 v k.ú. Horní 
Heršpice.  

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 22. zasedání dne 19. 8. 2015 
 
Návrh usnesení:    ZMČ Brno-jih doporučuje prodej pozemku pod chatkou                     

p.č. 1737/2  v k.ú. Horní Heršpice, pro vlastníka chatky. ZMČ Brno-jih 
ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně MO MMB. 

 
Proběhla diskuse k předkládanému bodu jednání. 
DISKUSE: (Mgr. Josef Haluza, Ing. Lubor Vacek (vedoucí MO), p. starosta).  
 

p. Mgr. Haluza – V návrhu usnesení není uvedeno jméno, komu se pozemek prodává – to není 
možné, lze to? 
 
p. Ing. Vacek – Neuvádějí záměrně jméno z důvodu, aby měli jistotu, že se pozemek prodává 
majiteli chatky (mohlo by dojít k prodeji a změně vlastníka). Prodává se žadateli –                        
p. Martin Štěpánek. 
 
p. Mgr. Haluza – V žádosti je uvedeno více pozemků. Návrh na stažení bodu, ať se vyjasní 
kdo žádá (žádají 2 – Štěpánek, Lukášová) a prokazatelnost vlastníka chatky. 
 
 
Návrh Mgr. Josefa Haluzy na stažení tohoto bodu z programu jednání.  
 
Hlasování:  pro – 19        proti – 0           zdržel se – 0 
Bod 7.8 byl stažen z jednání 
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7.9  Žádost pana Leopolda Havránka, bytem Kšírova 127, 619 00  Brno,                   
o vyjádření k prodeji částí  pozemků p.č. 664/2, p.č. 664/4 a p.č. 666/1  
v k.ú. Horní Heršpice.  

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 22. zasedání dne 19. 8. 2015 
 
 

Usnesení:   ZMČ Brno-jih doporučuje prodej částí  pozemků p.č. 664/2, p.č. 664/4                       
a p.č. 666/1 v k.ú. Horní Heršpice, pro pana Leopolda Havránka, 
bytem Kšírova 127, 619 00  Brno. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému 
odboru vyrozumět písemně MO MMB. 

 
Hlasování:     pro – 19         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 

 
 

7.10  Žádost manželů Ing. Oldřicha Vávry a Lenky Vávrové, oba bytem 
Pěstitelská 127/5, 619 00  Brno, o vyjádření pro MO MMB, se sídlem 
Malinovského nám. 3, 601 67 Brno, ke směně části pozemku p.č. 79/1 
o výměře 33 m2, ve vlastnictví  manželů Vávrových za část pozemku 
p.č. 380/1 o výměře 62 m2, vše v  k.ú. Dolní Heršpice. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 22. zasedání dne 19. 8. 2015 
 

 

Usnesení:   ZMČ Brno-jih doporučuje  směnu části pozemku p.č. 79/1 o výměře 33 m2, 
ve vlastnictví  manželů Ing. Oldřicha Vávry a Lenky Vávrové, oba 
bytem Pěstitelská 127/5, 619 00 Brno, za část pozemku p.č. 380/1 
o výměře 62 m2, ve vlastnictví statutárního města Brna, vše v  k.ú. Dolní 
Heršpice. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně MO 
MMB. 

 
 
Hlasování:  pro – 10        proti – 0           zdržel se – 9 
Usnesení bylo přijato 
 
ad 8) Změny ÚPmB 

 
8.1  Vyjádření ke změně Územního plánu města Brna. Žádost o vyjádření 

k návrhu na pořízení změny Územního plánu města Brna. Pozemky:  
parc. č. 174/6 a 174/7 v k.ú. Komárov. Změna spočívá v převedení 
z plochy smíšené jádrové na plochy smíšené obchodu a služeb na 
pozemcích parc. č. 174/6 a 174/7 v k.ú. Komárov. Žadatel: Josef 
Hodeček, Svatopetrská 30, 617 00 Brno;  AUTO  T & M, s.r.o., 
Čelakovského 20, 615 00 Brno. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 19. zasedání dne 8. 7. 2015 
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DISKUSE: 
 
p. Mgr. Haluza – Proč se předkládá jako změna ÚPmB (směna pozemku mezi městem Brnem 
a soukromou osobou)? Vše bylo schváleno jako směna, jedná se o soukromou aktivitu, kterou 
může žadatel provozovat. Město směnilo pozemky, ale nepovolilo výstavbu. Město bere  
nájem – musí sekat trávu = vrchol arogance.  
 
p. Hodeček (žadatel) – Jeho se to týká. On směňovat pozemky nechtěl. Bylo mu vyhrožováno, 
že pokud nesmění pozemky, dojde k vyvlastnění. Starosta s místostarostou slibovali, že mu 
pomohou a nyní to nejde. 
 
p. místostarosta – MČ se k tomu postavila kladně, bylo vydáno ÚR. Problém je s aktualizací 
ÚP – zrušilo se a platný je starý územní plán. SÚ postupuje dle platného ÚP – tím se musí 
řídit. Nic panu Hodečkovi neslibovali.  
 
p. Mgr. Haluza – S aktualizací ÚP to nemělo nic společného. Pozemky byly směňovány za 
současného ÚP. 
 
p. místostarosta – SÚ by neschválil stavbu v rozporu s ÚP. 
 
p. Hodeček – Ve směnné smlouvě stojí, že může odstoupit – požadavek vrátit vše zpět. 
 
p. starosta – Je to věc města, my jsme nic nepodepsali. 
 
p. Ing. Harant – Jestliže město jednou požaduje směnu, vlastník souhlasí, projde všemi 
schvalovacími orgány, proč  my nesouhlasíme, jestliže jsme žadatele chtěli podporovat? 
 
p. místostarosta – Nechápe, jak mohlo město pozemky směnit. 
 
pí Ing. Böhmová – Pomáháme ve lži magistrátu. 
 
p. starosta – Magistrát ať si vyřeší s p. Hodečkem (ať je žaluje) – musí řešit s městem 
(partner) – podepisoval on a primátor. 
 
p. Ing. Harant – Město rozhodlo, je to špatně. 
 
p. místostarosta – Připravovaná změna ÚP vyřeší. 
 
p. Janíček – Chyba – MČ a město se dohodli na směně. MČ měla vykoupit pozemky, aby 
nevznikl autobazar. Rozhodli špatně – vybrali pozemek, aby byl směňován. 
 
p. Mgr. Haluza – Město jednalo se soukromníkem, ne s MČ. 
 
p. Janíček – Pan Haluza byl v majetkové komisi m B. 
 
p. Mgr. Haluza – Nesouhlas (lež). 
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Usnesení: ZMČ Brno-jih na základě doporučení RMČ Brno-jih nesouhlasí se                                    
změnou ÚPmB, týkající se změny funkčního typu na pozemcích                   
parc. č. 174/6 a 174/7 v k.ú. Komárov – se změnou  plochy smíšené jádrové na 
plochy smíšené obchodu a služeb. 

  
 
Hlasování:  pro – 10        proti – 1           zdržel se – 8 
Usnesení bylo přijato 
 
 
 

8.2  Žádost o zajištění vyjmutí  „Územní studie Moravanské lány I Brno“          
ze systému „územně plánovacích podkladů“ dle § 25                                  
zákona č. 183/2006 Sb., stavební zákon. Žadatel: Vladimír Kotek, 
Molenburk č.p. 196, 679 13 Vysočany. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. zasedání dne 27. 7. 2015 
 

Usnesení:  ZMČ Brno-jih na základě doporučení RMČ Brno-jih nesouhlasí s vyjmutím 
„Územní studie Moravanské lány I Brno“ ze systému „územně 
plánovacích podkladů“ dle § 25 zákona č. 183/2006 Sb., stavební zákon. 

  
 
Hlasování:  pro – 18        proti – 0           zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 

Bod 8.3 vyřazen z programu jednání 
 

8.3    Vyjádření ke změně Územního plánu města Brna. Žádost o vyjádření 
k návrhu na pořízení změny územního plánu města Brna. Pozemky:  
parc.č. 174/6 a 174/7 v k.ú. Komárov. Návrh změny rozsahu ploch pro 
dopravu dle přesného tvaru okružní křižovatky a jejích ochranných 
pásem. Žadatel: ABB s.r.o., Štětkova 1638/18, Praha 4, IČO: 
49682563.                             Projednáno v RMČ Brno-jih na 19. zasedání dne 8. 7. 2015 

 
 
 
8.4   Zpracování  Územní studie Moravanské lány I Brno. Územní studie 

Moravanské lány I Brno“ je zaregistrována v systému „územně 
plánovacích podkladů“ dle § 25 zákona č. 183/2006 Sb., stavební 
zákon. Vzhledem k současné zástavbě v území nelze studie v plném 
rozsahu realizovat. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. zasedání dne 27. 7. 2015 
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Usnesení:   ZMČ Brno-jih na základě doporučení RMČ Brno-jih požaduje po OÚPR 
MMB zpracování nové studie Moravanské lány I Brno, se 
zohledněním skutečného stavu a potřeb rozvoje v území s cílem vytvoření 
koncepce výstavby. 

  
Hlasování:  pro – 10        proti – 0           zdržel se – 9 
Usnesení bylo přijato 
 
 
ad 9) Návrh protipovodňové ochrany města Brna a Modřic 
 
9.1  Žádost o vyjádření k návrhu protipovodňové ochrany města Brna                  

a Modřic. Pořizovatelem návrhu protipovodňové ochrany města Brna 
a Modřic je Povodí Moravy s.p.. Podklady obdrženy od společnosti 
AQUATIS a.s. - zpracovatele návrhu.  

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 22. zasedání dne 19. 8. 2015 
 

Dne 10.8.2015 proběhlo pro městskou část jednání týkající s prezentace technického návrhu 
protipovodňové ochrany města Brna a Modřic společností AQUATIS a.s.. Při jednání byla 
MČ požádána o stanovisko k prezentovanému záměru, a to ve lhůtě 14 dnů, aby bylo možné 
připomínky zapracovat do výkresové části dokumentace.  
 
DISKUSE: 
 
p. Ing. Harant – Ne všichni zastupitelé se mohli zúčastnit jednání. Jelikož nemá podklady, 
nemůže posoudit, zda tento návrh je lepší nebo horší, než původní. Nemohl se zúčastnit. 
Nepodařil se mu odkaz v e-mailu otevřít (nedostal se na něj). Materiál by se dal schválit, 
kdyby byl doplněn o 3 situační návrhy (9, 10 a 11). 
 
p. místostarosta – První pokus byl problematický, proto se pořídila tištěná verze (byla 
v zasedací místnosti – rozložená). Děkuje všem, kteří se 10. 8. dostavili. Dokumentace je 
obšírná (všichni mají  - digitálně přístupná). Mohli se přijít podívat. Proč plýtvat papírem na 
tisk? 
 
p. Ing. D. Rotrekl – Oba linky byly v pořádku, bylo proveditelné. 
 
p. Mgr. Haluza – Jedná se o jeden z nejzávažnějších dokumentů, který se bude týkat MČ  
Brno-jih. Pravděpodobně z něj bude vycházet nový ÚP. Udělali by se 2 až 3 výbory, aby byly 
vzneseny připomínky, aby „profík“ jako AQUATIS takto odpověděl, se mu nelíbí. On nebude 
hlasovat, protože nebere zodpovědnost za viz věta: „………vyhrazujeme si právo na doplnění 
dalších připomínek“. Bez dostatečné přípravy (pozvat „profíky“) – předložit argumenty, 
oponovat nebo jen diskutovat. Jsou zpracovateli, dělají to přes rok a oni jako laici mají na 
vyjádření  14 dní – to je nezodpovědnost. 
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p. místostarosta – Chápe to, jsme si vědomi úskalí, ale jako zastupitelé se nemůžeme 
k problému otočit zády. Studie vychází z Generelu odvodnění – hranice (protipovodňové zdi  
a valy) jsou v aktualizaci obsaženy. Porovnával studie i s jednotlivými výkresy = shoduje se 
v 90 %, není to tak nová věc. K aktualizaci měl (p. MS) spoustu připomínek, ale oni hlasovali 
pro aktualizaci. Princip zůstává stejný. 24. 8. odeslali připomínky, které dali dohromady, 
projektanti 25. 8. následující den požádali o dovysvětlení a zaslání podkladů. Projektant 
pozval dopisem na setkání zastupitele – přišlo asi 8 lidí, je to bojkot. Není to správná cesta. 
V grafické části se připomínky zobrazí. Nabízejí možnost konzultace. Stojí o zájem MČ, ale 
MČ ho nemají. 
 

p. Hromek – Celý projekt Pöyry je podvod, celý Generel plánu odvodnění města Brna fy 
Pöyry je podvod. Tam nesouhlasí průtoky – není v náhonu (tak jak oni píšou, že náhon je 
hrazený – není hrazený). Celý tento dokument je podvod. Chce, aby bylo zaprotokolováno, že 
tu řekl,  že se snažíte schválit podvod. 
 

p. Mgr. Haluza – Nechtějí to bojkotovat, ale dobře prostudovat. Ať se určí termín a bude 
diskutovat a mohlo by se hlasovat. Ať to někdo přednese a můžeme o tom hlasovat. 
 

p. místostarosta – Pokud bude zájem ze strany zastupitelstva – není ještě konec září, můžeme 
se dohodnout a toto stihnout. Domníval se, že bude zájem a všichni se připojí. „Bojkot“ nebyl 
správný výraz. Nemá právo jako zastupitel nedělat nic. Už měla být protipovodňová opatření 
dávno provedena. Předpokládají, že povodně nebudou (viz Praha). Nejdůležitější je, aby se to 
pohnulo nějakým směrem. 
 

p. Hromek – Generel odvodnění Brna počítá s neregulovaným průtokem řeky Svratky                     
a Svitavy. Na řece Svratce jsou 3 přehrady. 
 

p. místostarosta – Návrh protipovodňových opatření je vypracován právě tak, počítá s tou 
neregulací, protože může nastat situace, kdy vlastně obě přehrady budou plné, a v tom případě 
to všechno půjde přes hráz. Takže to je správný předpoklad. A vlastně, co se týká posledních 
povodní v r. 1997, tak to jsme „utekli hrobníkovi z lopaty“. Měli jsme obrovské štěstí (úžasná 
náhoda), že na Vírské přehradě došlo k nějakým technickým potížím a museli snížit hladinu.  
Vírská přehrada v r. 1997 zachránila Brno. Pan Hromek sám dobře ví, jak to vypadalo pod 
splavem, stály tam celé Přízřenice a hladina řeky byla malý kousek pod stezkou. 
 

p. Hromek – Tenkrát se opravoval splav a přes náhon potřeboval přetáhnout stožár k větrné 
elektrárně, tak to byl on, kdo sehnal hasiče. 
 
Pan starosta přečetl návrh usnesení a nechal o něm hlasovat: 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih projednala návrh protipovodňové ochrany města 

Brna a Modřic, týkající se MČ Brno-jih  a na základě doporučení 
RMČ Brno-jih schvaluje připomínky k návrhu,  které tvoří přílohu č. 1 
tohoto usnesení. 

  
Hlasování:  pro – 10        proti – 0           zdržel se – 9 
Usnesení bylo přijato 
 
V 19.42 h opustil zasedání p. Roman Rektořík) ⇒ stav 18 členů ZMČ Brno-jih.  
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ad 10) Návrh na změnu zřizovacích listin ZŠ 
 
10.1  Návrh na změnu zřizovacích listin ZŠ 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 22. zasedání dne 19. 8. 2015 
                                                    

Přílohy: Příloha č. 1: Navrhované znění zřizovací listiny  
   Příloha č. 2: Seznam majetku ZŠ Bednářova 
   Příloha č. 3: Seznam majetku ZŠ Tuháčkova 

 
Zdůvodnění: Změna se týká Čl. V. odst. 1, kde se doplňuje další příloha v příslušném pořadí, 

neboť MČ Brno-jih svěřuje movitý majetek ZŠ Bednářova  
a Tuháčkova, který zakoupila. 

 
Usnesení:    ZMČ Brno-jih na doporučení RMČ Brno-jih schvaluje změnu zřizovací 

listiny (Čl. V. odst. 1) ZŠ Brno, Bednářova 28, příspěvková 
organizace a ZŠ Brno, Tuháčkova 25, příspěvková organizace, 
zřízené MČ Brno-jih - znění zřizovací listiny je přílohou tohoto usnesení. 

 
Hlasování:  pro – 18        proti – 0           zdržel se – 0          nepřítomen – 1 
Usnesení bylo přijato  

                
 
 

ad 11) Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města 
Brna   

 

11.1  Novelizace obecně závazné vyhlášky č.   /2016 o stanovení systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálního odpadu vznikajícího na území statutárního města Brna. 

                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 22. zasedání dne 19. 8. 2015 
 

Komentář: 
Ke zpracování nové vyhlášky OŽP MMB vedly změny v legislativě odpadového 
hospodářství, změny v provozu systému sběru a svozu komunálního odpadu města a rovněž 
inspirace ve vyhláškách jiných měst a obcí. 
Tato vyhláška zrušuje OZV SMB č. 1/2013, která stanovuje systém shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálního odpadu vznikajícího na území 
statutárního města Brna. 
 
Změny stávající vyhlášky: 

- doplnění pojmu stálé stanoviště – stálé stanoviště určuje a na své vlastní náklady 
zřizuje vlastník objektu po dohodě s majitelem pozemku, 

- pojem „Biologicky rozložitelný odpad“  v souladu s legislativou je nahrazen 
pojmem „Biologický odpad rostlinného původu“, 

- pojem „PET lahve“ je nahrazen pojmem „Plasty“,  
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- Lékárny jako místo pro odložení nepožitých léčiv jsou vypuštěny, tato 
problematika je řešena odkazem na zákon č. 378/2007 Sb., o léčivech (požadavek 
Ministerstva vnitra), 

- úprava čl. 4 Místa pro odkládání nebo odevzdávání komunálního odpadu – 
v případě směsného komunálního odpadu jsou tímto místem sběrné nádoby pro 
směsný komunální odpad, které jsou umístěny v den svozu na svozových 
stanovištích. 

     Podle dřívější úpravy  bylo  město  vlastníkem  směsného  komunálního odpadu  
v momentu odložení tohoto odpadu do sběrné nádoby a vlastnilo a zodpovídalo tak za 
odpad uložený ve sběrných nádobách umístěných na stálých stanovištích (nádoby 
v nemovitostech, kontejnerových stáních apod.) 

 
Příloha: 

-  žádost MMB OŽP o připomínkování návrhu obecně závazné vyhlášky č.   /2016 
-  návrh nové obecně závazné vyhlášky č.    /2016  

 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih schvaluje návrh  obecně  závazné  vyhlášky č.   /2016 

o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálního odpadu vznikajícího na 
území statutárního města Brna, v souladu s ustanovením čl. 2.2. 
směrnice č. 1/2013 o vydávání právních předpisů statutárního města Brna. 
ZMČ Brno-jih ukládá odboru životního prostředí písemně vyrozumět MMB 
OŽP. 

 
 

Hlasování:  pro – 18        proti – 0           zdržel se – 0          nepřítomen – 1 
Usnesení bylo přijato 

              
 
11.2 Novelizace obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna                     

č. 22/2010 o místních poplatcích. 
                                Projednáno v RMČ Brno-jih na 22. zasedání dne 19. 8. 2015 

 
Komentář: 
Odbor rozpočtu a financování MMB připravuje novelizaci obecně závazné vyhlášky 
statutárního města Brna č. 22/2010 o místních poplatcích v platném znění, na základě návrhů 
městských částí. 
ZMČ Brno-jih na svém 3. zasedání, konaném dne 12. 3. 2015, stanovilo změnu sazby 
místního poplatku za vyhrazené parkovací stání – osobní automobily 12 000,- Kč/rok, 
nákladní automobily 30 000,- Kč/rok. Tato změna je v předkládané novele již zapracována. 
 
MČ Brno-jih navrhuje změny v příloze OZV následovně: 
 
V příloze č. 3: bod 3. Ulice a chodníky se doplňuje: K Lávce p.č. 726/3, 726/0031; 

bod 4. (parky), 5. (veřejná zeleň) a 6. (ostatní) se nahrazuje novým textem                     
(v příloze označeno modře). 
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Příloha: 
- návrh Obecně závazné vyhlášky č. ../2010 o místních poplatcích,  
- příloha č. 1 – 7 
 
Tech. poznámka Ing. Böhmová – v příloze Veřejná prostranství podléhající místnímu 
poplatku za užívání veřejného prostranství – je chybně uveden název ulice Košilučova – 
správně má být Košuličova. 
 
 
Usnesení:  ZMČ Brno-jih schvaluje změny v příloze č. 3 obecně závazné 

vyhlášky statutárního města Brna č. 22/2010, o místních 
poplatcích. ZMČ Brno-jih ukládá odboru životního prostředí písemně 
vyrozumět Odbor rozpočtu a financování MMB. 

 
   
Hlasování:  pro – 18        proti – 0           zdržel se – 0          nepřítomen – 1 
Usnesení bylo přijato 
 
 
V 19.50 h se vrátil zpět na zasedání p. Roman Rektořík) ⇒ stav 19 členů ZMČ Brno-jih.  
 

 
 
ad 12) Různé   
 
12.1 Dotazy  
 
MVDr. Kožíšek – Dotaz ohledně veřejných hodin na Mariánském náměstí (velké hodiny                
u přechodu pro chodce) – nefunkční. 
 
p. starosta – Bojujeme s tím. 
 
Ing. Dočekal – Měl by jednu připomínku. Na ul. Dornych (IVECO), jak se nyní buduje  ulice 
Nová – Agrozet. Zhruba před 2 měsíci to tam dělníci zatarasili, nalepili nějaké pásky, aby se 
dalo přecházet tam i zpět. Přiznává se, že to sám nedělá a přechází jinde. Čeká, kdy si na něj 
„došlápne“ nějaký policista, že porušuje  zákaz přecházení. Nicméně nyní je začátek školního 
roku a 2 měsíce je to tak rozkopané, jak to bylo na začátku. S ohledem na děti, co tam chodí 
do školy – jelikož řidiči ty nalepené přechody těžko respektují. Pokud by to bylo možné, 
přimluvit se, aby se ten chodník spravil a zprůchodnil, aby nemuseli lidi po těch provizorních 
přechodech přebíhat přes cestu. 
 
p. starosta – Dáme podnět paní Kubové (OŽP), aby to zařídila na BKOM. 
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Ing. Dočekal –Měl by dotaz. V sídlišti nalinkovali parkoviště, ale ty čáry se už ztrácejí. Jesli 
by to šlo nějak domluvit a zase se udělalo nové čárování  (nové značení). 
 
p. starosta – Prověříme to. 
 
 

p. Rektořík – Dotaz od občana ohledně nalezených věcí – ohledně nálezu (je to starší věc - 
nález finanční hotovosti)?  
 
p. tajemník – Našlo se v bankomatu 30.000,- Kč. Myslí, že by se pán mohl přihlásit. My jsme 
odevzdali na MMB – na ztráty a nálezy. Jedná se o cizince, který je tam zapomněl. Na 
ztrátách a nálezech by měli mít informaci o tom, kdo je majitelem.  
 
Ing. Jindra (vedoucí přestupkového odd.) – Upřesnil, že byla nalezena větší částka peněz 
v Tescu (30.000,- Kč). Občan nechť se obrátí na MMB – Oddělení ztráty a nálezy. 
 
p. starosta – Adresa toho pána je tam uvedena. Prověří to úřad a dáme mu vědět. 
 
Mgr. Haluza – Dotaz, zda jsou předtištěné formuláře na protinávrhy? 
 
p. starosta – Ze zákona nemusí být. Tak, jak předložil pan Ing. Harant, mu vyhovuje. 
 
Mgr. Haluza – Měl mu to p. starosta říct již před 3 zasedáními ZMČ. 
 
p. místostarosta – Dotaz ohledně protipovodňových opatření – zpracovatel nabízí konzultace, 
lze domluvit zde návštěvu zpracovatele až v říjnu (po termínu), Je možnost domluvit jednání 
u nich - lze domluvit konec září. Jestliže  je zájem zastupitelů – obešle je e-mailem. 
 
Ing. Böhmová – Je to divné, dříve všichni zpracovatelé přišli sem. Mělo by se vyjednat, aby 
to udělali na MČ i pro širokou veřejnost. Je to ostuda, že nejsou ochotni přijít návrh 
představit. 
 
p. místostarosta – Uvědomujeme si to a snažíme se, aby připomínky byly zapracovány. 
Zadavatelem studie je Povodí Moravy, financováno z Fondu operačního programu životního 
prostředí.  Pohled ze strany zadavatele je trochu jiný, než jsme zvyklí u ÚP, ale myslí, že 
principiálně se nic jiného nemění. Všechny Vás obešleme, zkusíme ještě tu eventualitu, že 
bychom domluvili prezentaci tady – zkusíme to. Pokud to nepůjde, tak tu eventualitu, že 
bychom se dostavili na AQUATIS, ta existuje, ta možná je. 
 
Ing. Dočekal – Společnost Pöyry („dost špatně se to vyslovuje“), skončila ke konci července  
– už je to AQUATIS. 
 
p. místostarosta – Upřesnil, že  Pöyry se přejmenoval zpět na  AQUATIS, je to jedna firma.  
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12.2   Závěr 

      Pan starosta poděkoval za diskusi, popřál všem krásný zbytek večera, s tím, že se bude 
těšit na příští setkání 22. října a ukončil 5. zasedání ZMČ Brno-jih. 

          
         Ukončení zasedání v 20.02 h. 
 
 

 
Zapsala: Pažoutová D. 
V Brně dne  04.09.2015 
 
 
 
 
 
Ověřili dne: …………………………………………………………………… 
 
 
p. Radek Ponížil …………………………………………………..................... 
 
 
p. Ing. Petr Lamparter ...………………………………………………………. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                          Mgr. Ing. Daniel Kypr 
                                                                                           starosta MČ Brno-jih 



     Anonymizováno dle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů  
Zápis                                        Z7/006 

 
z  6. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 22.10.2015  

v zasedací místnosti Úřadu městské části Brno-jih,  Mariánské náměstí 13, Brno 
 

Materiály: Rozneseny /16.10.2015 včetně nosiče CD/ 
 

Materiály rozdané u prezence:  
-  Dopis 1. náměstkyně primátora Ing. Kláry Liptákové – žádost o vyjádření MČ, zda má 

bytové domy nebo rodinné domy, které by prodala. 
6.9 Nabytí budovy č.p. 615 na pozemku p.č. 709/3 v k.ú. Horní Heršpice z vlastnictví 

Tělovýchovné jednoty Lokomotiva-Ingstav, IČ 44012381 se sídlem Horákova 3080/7, 616 
00 Brno, do vlastnictví statutárního města Brna, Dominikánské nám. 1, 601 67 Brno, 
zastoupeného starostou městské části Brno - jih, Mariánské nám. 13, 617 00 Brno. 

 

Program zasedání: 
1. Zahájení 
2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 
3. Doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih 
4. Rozpočtová opatření 
5. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih                         

za 3. čtvrtletí 2015 
6. Prodej, směna majetku města Brna 
7. Návrh změny zřizovací listiny p.o. Koupaliště Brno-jih 
8. Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna  
9. Různé 

 

Přítomni:  19 členů ZMČ Brno-jih  - viz prezenční listina 
 
 

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.04 h – stav 19 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan starosta, přivítal členy zastupitelstva na 6. zasedání ZMČ Brno-jih.                   
Program zasedání zastupitelé obdrželi společně s materiály (+ nosič CD) 16.10.2015, které 
byly řádně zveřejněny a vyvěšeny. U prezence zastupitelé obdrželi materiály: -  Dopis                      
1. náměstkyně primátora Ing. Kláry Liptákové – žádost o vyjádření MČ, zda má bytové domy 
nebo rodinné domy, které by prodala. 6.9 Nabytí budovy č.p. 615 na pozemku p.č. 709/3 
v k.ú. Horní Heršpice z vlastnictví Tělovýchovné jednoty Lokomotiva-Ingstav, IČ 44012381 
se sídlem Horákova 3080/7, 616 00 Brno, do vlastnictví statutárního města Brna, 
Dominikánské nám. 1, 601 67 Brno, zastoupeného starostou městské části Brno - jih, 
Mariánské nám. 13, 617 00 Brno. 
 
Informace p. starosty 
Distribuce el. materiálů od příštího zasedání: (na návrh p. Ponížila) materiály budou dodávány 
bez CD v papírové podobě a na e-maily zastupitelů přijde odkaz ke stažení (úložiště bude na 
serveru MČ). 
 
 
 



                            
1.1 Program zasedání 
 
Pan starosta nechal hlasovat o zařazení bodu 6.9 do programu 
Hlasování:  pro – 10        proti – 6           zdržel se – 3 
Bod 6.9 byl zařazen na program zasedání 
 
Hlasování o celém programu zasedání: 
Hlasování:  pro – 10        proti – 1           zdržel se – 8 
Program zasedání byl schválen 
 
1.2  Ověřovatelé zápisu  
        Návrhy: 

pí Bc. Hana Vilámová 
p. Ing. Ivan Konečný 
Hlasování: pro – 19   proti – 0    zdržel se – 0          

 
Za ověřovatele zápisu byli schváleni pí Bc. Hana Vilámová a p. Ing. Ivan 
Konečný. 
 
 

1.3 Schválení zápisu 5. ZMČ Brno-jih  Z7/005 ze dne 03.09.2015  
 

Námitka Ing. Haranta: str. 9 zápisu 
 

Původní text: 
p. Ing. Harant  – Nejsou důvody, které by bránily prodeji pozemku – Bratislavská radiála 
nikdy nebude. Pozemky tvoří zacelenou rovinu a jsou využitelné. Okolo jsou všude soukromé 
pozemky. 
 
Nový text: 
p. Ing. Harant  – Nejsou důvody, které by bránily prodeji pozemku – Bratislavská radiála 
nikdy nebude v místě předmětného pozemku, jehož prodej je v tomto bodě projednáván. 
Okolo jsou všude soukromé pozemky. 
 
 

Hlasování o námitce p. Ing. Haranta: 
Hlasování:  pro – 19        proti – 0          zdržel se – 0 
Zápis 5. zasedání ZMČ Brno-jih Z7/005 byl schválen včetně námitky           
p. Ing. Haranta.  
 
 

ad 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 

Dotazy, připomínky, podněty občanů – v délce 30 minut – 18.10 h 
Pan starosta vyzval přítomné občany, aby se přihlásili, pokud mají nějaké dotazy.  
 

pí xxx– Dornych 128  – Nechodí jí (ani celému domu) Jižní Kurýr. „Nemají radost“ ze 
semaforů na ulici (nedá se větrat, špatné ovzduší). Dotaz, zda se plánuje oprava domu 
Dornych 128 (vlhko, plíseň)? 
 


